
                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
 

REVISTA PRESEI 
 

 Protest. Sindicaliştii din învăţământ pichetează Ministerul Muncii 
Federaţia Sindicatelor Libere din Învăţământ (FSLI) a anunţat, luni, că a decis declanşarea protestelor, astfel că 
miercuri şi joi sindicaliştii pichetează sediul Ministerului Muncii, ei cerând, între altele, modificarea OUG 3/2018 
privind unele măsuri fiscal - bugetare, prin care mii de angajaţi din învăţământ aflaţi în concediu medical pierd 
sume importante din venit, şi renegocierea Legii cadru nr. 153/2017 privind salarizarea bugetarilor, despre care 
spun că a creat discriminări atât în rândul angajaţilor din sistemul bugetar, cât şi în rândul angajaţilor din 
învăţământ. 
Acţiunile de protest sunt programate miercuri, între orele 13.00 – 15.00 şi joi, între orele 10.00 – 
14.00, relatează News.ro. 
FSLI spune că a luat această decizie după ce a trimis memorii cu problemele din sistemul de educaţie către 
Ministerul Muncii, Ministerul Finanţelor Publice, Ministerul Educaţiei Naţionale, precum şi către Guvern, atrăgând 
atenţia cănemulţumirile angajaţilor din educaţie sunt mari şi că lipsa dialogului social pentru rezolvarea acestora 
ar putea duce la proteste de amploare în întreaga ţară. 
FSLI spune că majorarea acordată la 1 ianuarie 2018 nu poate să acopere nici măcar rata inflaţiei, ceea ce face 
ca nivelul de trai al angajaţilor din educaţie să fie cât mai scăzut. 
Sindicatele din educaţie cer Guvernului modificarea OUG 3/2018, privind unele măsuri fiscal - bugetare, prin care 
mii de angajaţi din învăţământ aflaţi în concediu medical pierd sume importante din venit, renegocierea Legii 
cadru nr. 153/2017, prin care a fost stabilit raportul de 1/12 între cel mai mic şi cel mai mare salariu de la stat, 
personalul didactic de predare fiind poziţionat între 1,64 şi 2,76, în treimea inferioară a grilei de salarizare. Ei 
afirmă că Legea cadru nr. 153/2017 privind salarizarea bugetarilor a creat discriminări atât în rândul anajaţilor din 
sistemul bugetar, dar şi în rândul angajaţilor din învăţământ. Reîncadrarea personalului didactic, pe această lege, 
începând cu data de 1 iulie 2017, a dus la situaţii absurde prin care personalul didactic necalificat este mai bine 
plătit decât personalul didactic calificat cu definitivat, grad didactic II sau chiar grad didactic I. 
De asemenea, FSLI solicită Ministerului Muncii modificarea Legii pensiilor, astfel încât cadrele didactice să se 
poată pensiona cu trei ani înainte de împlinirea vârstei standard. "Nivelul de suprasolicitare neuropsihică, precum 
şi cazurile medicale, care îi împiedică pe colegii noştri să îşi desfăşoare activitatea la catedră în condiţii normale, 
impun crearea unui cadru legal adecvat acestei profesii", adaugă sindicatele din educaţie.  
(Sursa: Digi 24) 
 

 Protest la Salina Slănic. Zeci de mineri refuză să iasă din subteran 
Zeci de angajați ai Salinei Slănic Prahova refuză să iasă din subteran. Cer conducerii salarii mai mari și sunt deciși 
să rămână în salină până când vor obține mai mulți bani. 
80 de mineri se află în subteran împreună cu 110 muncitori de la instalaţia de preparare. 
Activitatea în salină a fost oprită începând de la ora 7 dimineață. 
Potrivit liderului de sindicat, un miner are un salariu de 1.900 de lei, iar un muncitor nici 1.800 de lei. 
Directorul Salrom, care are în subordine salina, a intrat în subteran și a vorbit cu angajații. 
Până acum nu s-a ajuns la nicio înțelegere. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 BNS: Guvernul pare a fi intrat într-un delir legislativ continuu 
Transferul contribuţiilor sociale de la angajator la angajat nu este decât o creştere brutală a fiscalităţii pe forţa de 
muncă, iar Guvernul refuză să vadă adevărata problemă, respectiv OUG 79/2017, cea care a lansat haosul în 
sistemul fiscal şi în cel de securitate socială, susţin reprezentanţii Blocului Naţional Sindical (BNS), citați 
de Agerpres. 
„Pe tot parcursul anului 2017 am atras atenţia guvernelor în exerciţiu că aşa-zisul transfer al contribuţiilor sociale, 
în fapt o creştere brutală a fiscalităţii pe muncă, nu are doar o latură fiscală, această măsură fiind imperios 
necesar să fie pusă în acord cu reglementările fiecăreia din componentele sistemului de securitate socială. Refuzul 
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guvernelor de a asculta ne-a adus azi aici. În fiecare săptămână primim câte un proiect de OUG care încearcă să 
repare efectele revoluţiei fiscale sau efectele măsurilor de corecţie a revoluţiei fiscale. În încercarea de a cârpi 
efectele aşa zisei revoluţii fiscale, cât şi erorile grosolane în reglementare, Guvernul pare a fi intrat într-un delir 
legislativ continuu”, se arată într-un comunicat al BNS. 
Confederaţia sindicală precizează că, la începutul lunii februarie, Guvernul adopta OUG 3/2018 privind unele 
măsuri fiscal-bugetare, iar săptămâna aceasta alte două proiecte de OUG, cu acelaşi obiect, urmează să intre în 
Guvern, unul iniţiat de Ministerul Muncii, celălalt de Ministerul Sănătăţii. 
„Ambele proiecte încearcă să repare ceea ce se mai poate din efectele dezastruoase ale creşterii brutale a 
fiscalităţii pe veniturile din muncă, iar urgenţa vine de fiecare dată din lipsa de viziune”, spun sindicaliştii. 
Potrivit BNS, OUG 79/2017 privind modificarea Codului Fiscal a fost adoptată la începutul lunii noiembrie, însă 
abia după trei luni Guvernul a sesizat că prevederile acesteia sunt în contradicţie cu prevederile OUG nr. 111/2010 
privind concediul şi indemnizaţia lunară pentru creşterea copiilor, precum şi cu cele ale Legii 416/2001 privind 
venitul minim garantat. 
Începând de la 1 ianuarie 2018, OUG 79/2017 prevede că persoanele aflate în concediu de creştere copil cât şi 
persoanele ce beneficiază de asistenţă socială sunt asigurate în sistemul de asigurări de sănătate fără plata 
contribuţiei de asigurări de sănătate. 
„OUG 111/2010 şi Legea 416/2001 nu au fost modificate până în prezent, ca urmare acestea continuă să 
reglementeze faptul că pentru cele două categorii menţionate, plata contribuţiei de sănătate se asigură din 
bugetul de stat. După aproximativ 45 de zile Guvernul constată că nu a prevăzut în bugetul de stat pentru anul 
2018 sumele aferente pentru plata contribuţiei de asigurări sociale pentru cele două categorii. Drept urmare, vine 
cu o propunere de act normativ prin care îşi ia din sarcină responsabilitatea acoperirii contribuţiei de asigurări de 
sănătate pentru cele două categorii sociale vizate de cele două acte normative (beneficiarii concediului de 
creştere copil şi beneficiarii de asistenţă socială), lăsând ca prestaţiile pentru aceştia să fie decontate din 
contribuţiile celor ce au contracte de muncă”, menţionează BNS în comunicat. 
În ceea ce priveşte proiectul de OUG iniţiat de Ministerul Sănătăţii, acesta a avut ca obiectiv iniţial corectarea unei 
erori produse tot de actualul Guvern. În luna decembrie 2017, prin OUG 99/2017 Guvernul a modificat OUG 
158/2005 privind concediile şi indemnizaţiile de asigurări sociale de sănătate, în ideea de a pune în acord 
prevederile acestei ordonanţe cu prevederile deja faimoasei OUG 79/2017. 
„Au scăpat însă din vedere faptul că stagiul de cotizare legat de contribuţia asiguratorie pentru muncă poate fi 
dovedit doar începând cu 1 ianuarie 2018, ca urmare nici un salariat nu ar fi putut beneficia de indemnizaţie de 
concediu medical în primele 6 luni ale anului 2018. În data de 13 februarie 2018, Ministerul Sănătăţii transmitea 
spre aprobare un proiect de OUG care conţinea un singur articol ce viza prevederile OUG 158/2005 privind 
concediile şi indemnizaţiile de asigurări sociale de sănătate, respectiv ART. 71. Prin derogare de la prevederile art. 
7, în primul semestru al anului 2018, stagiul minim de asigurare pentru acordarea drepturilor prevăzute la art. 2 
alin. (1) lit. a) - d) este de o lună realizată în ultimele 12 luni anterioare lunii pentru care se acordă concediul 
medical”, explică reprezentanţii BNS. 
În acest context, luni, 19 februarie 2018 a fost transmis spre avizare la Consiliul Economic şi Social, acelaşi proiect 
iniţiat de Ministerul Sănătăţii, dar cu o formă total diferită, spun sindicaliştii BNS, completarea încercând „să 
calmeze” situaţia creată de OUG 3/2018, în ceea ce priveşte veniturile persoanelor aflate în concediu medical. 
„Ca şi în cazul persoanelor scutite de impozit, problema nu se rezolvă, ci doar se amână. În plus, lipsa de viziune în 
elaborarea acestui mecanism precum şi lipsa de cunoaştere a implicaţiilor practice creează situaţii de discriminare 
ce bulversează chiar principiile de construcţie ale unui sistem de securitate socială. Concret, proiectul de OUG 
instituie un mecanism tranzitoriu de calcul al CAS, pentru perioada 1 ianuarie 2018 - 30 iunie 2018. De la 1 iulie 
2018 mecanismul încetează să mai producă efecte, ca urmare vorbim doar de o amânare a momentului în care 
valoarea netă a indemnizaţiilor de asigurări sociale de sănătate se va reduce. Surprinzător este însă faptul că 
prevederile acestui proiect de OUG fac ca tranziţia spre aplicarea integrală a noului tratament fiscal să fie şi mai 
dificilă decât în prezent. Practic, proiectul rezolvă doar temporar situaţia unor categorii sociale în schimb 
multiplică situaţiile de discriminare create”, arată BNS. 
Potrivit comunicatului, înainte de 1 ianuarie 2018 o persoană putea beneficia de indemnizaţie de asigurări sociale 
de sănătate doar dacă avea un stagiu minim de cotizare de 6 luni în ultimele 12. Conform actualului proiect, în 
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perioada 1 ianuarie 2018 - 30 iunie 2018 o persoană care are stagiu de cotizare de cel puţin o lună în ultimele 12 
luni beneficiază de indemnizaţie pentru concediu medical. În schimb, de la 1 iulie 2018 se revine la stagiul minim 
de cotizare de 6 luni în ultimele 12 luni. 
„Situaţiile generate sunt de-a dreptul absurde. O persoană care s-ar angaja în luna mai 2018 poate beneficia de 
indemnizaţie de concediu medical în luna iunie 2018 (are minim 1 lună de cotizare), în schimb în luna iulie 2018 
nu mai are acest drept pentru că nu are minim 6 luni de cotizare în ultimele 12 luni”, avertizează reprezentanţii 
BNS. 
Sindicaliştii vin şi cu situaţii concrete pentru cele două perioade, respectiv 1 ianuarie 2018 - 30 iunie 2018 şi 
începând cu iulie 2018. 
„Sintetizând efectul proiectului OUG: două persoane cu acelaşi salariu brut în decembrie 2017, una a primit 
compensarea pentru creşterea contribuţiilor sociale, cealaltă nu, începând cu 1 iulie 2018. Prima persoană 
primeşte o indemnizaţie netă de 2.835 lei, iar cealaltă persoană primeşte o indemnizaţie netă de 2.362 lei. Două 
persoane cu indemnizaţii de asigurări sociale identice în valoare brută 4.200 lei, cu stagii de cotizare şi baze de 
calcul identice: una intră în concediu medical în 29 iunie 2018 şi are o indemnizaţie netă de 3.676 lei, în timp ce 
cealaltă intră în concediu medical pe 1 iulie 2018 şi are o indemnizaţie netă de 2.835 lei”, mai arată reprezentaţii 
BNS. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Viorica Dăncilă, prima vizită externă la Bruxelles. Preşedinte Parlamentului European: Am cerut guvernului 
român să continue lupta împotriva corupţiei 
Premierul Viorica Dăncilă are la Bruxelles, în perioada 19-21 februarie, întâlniri cu lideri europeni, printre care 
preşedintele Parlamentului European, Antonio Tajani, preşedintele Comisiei Europene, Jean Claude Juncker, şi cel 
al Consiliului European, Donald Tusk, ea afirmând că va intensifica acţiunile de politică externă. 
 Preşedintele Parlamentului European, Antonio Tajani, a declarat, marţi, după întâlnirea pe care a avut-o cu 
premierul Viorica Dăncilă, că a cerut guvernului român să continue consolidarea statului de drept şi lupta 
împotriva corupţiei pentru transparenţă şi competitivitate. 
 
”Am cerut guvernului român să continue să consolideze statul de drept, să continue lupta împotriva corupţiei 
pentru transparenţă şi competitivitate. Doamna prim-ministru mi-a dat asigurări în legătură cu disponibilitatea 
faţă de colaborarea cu Parlamentul European şi în legătură cu disponibilitatea de a veni în plenară în Parlament 
pentru a vorbi despre proiectele României şi pentru o dezbatere în legătură cu viitorul Europei”, a declarat 
preşedintele Parlamentului European, Antonio Tajani, după întâlnirea cu premierul Viorica Dăncilă. 
El a mai spus că printre temele abordate cu premierul Viorica Dăncilă s-a mai numărat şi importanţa preşedinţiei 
române a Consiliului UE. 
”Parlamentul European insistă asupra aprobării definitive a cadrului financiar multianual înainte de alegerile 
europene şi contăm pe colaborarea cu preşedinţia română. Am discutat şi despre nevoia ca bugetul european să 
crească. Nu am dori ca banii să vină din buzunarul cetăţeni, ci, aşa cu va propune parlamentul (european - n.r.), 
taxând economia digitală. Am vorbit despre un alt element important, care va fi Brexit-ul. Votul Parlamentului 
European va însemna sfârşitul acestui proces şi colaborarea cu preşedinţia română va fi extrem de importantă şi 
sin acest punct de vedere. Preşedinţia română va avea un rol important şi în procesul de integrare din Balcani. Va 
continua ceea ce vor face preşedinţia bulgară şi cea austriacă şi, avnd în vedere că România cunoaşte aprofundat 
realităţile din spaţiul balcanic”, a mai spus preşedintele Parlamentului European. 
La rândul său, Viorica Dăncilă a afirmat că această vizită la Bruxelles, în noua sa calitate, este ”emoţionantă”. 
”Astăzi am venit în calitate de prim-ministru şi cred că împreună cu dumneavoastră, împreună cu liderii europeni, 
trebuie să găsim soluţii la provocările care urmează. Am vorbit despre preşedinţia României la 1 ianuarie 2018 
(2019 - n.r.), despre provocările la care trebuie să răspundă România, Brexit, cadrul financiar multianual. Am fost 
întrutotul de acord cu dl preşedinte Antonio Tajani referitor la creşterea bugetului sau menţinerea unui buget la 
acelaşi nivel, dar în acelaşi timp şi susţinerea politicii de coeziune şi a politicii agricole comune. Cred că o bună 
cooperare este benefică pentru Europa, este benefică pentru România”, a afirmat Dăncilă. 
Viorica Dăncilă, întâlnire cu preşedintele Consiliului European, Donald Tusk 
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Premierul Viorica Dăncilă s-a întâlnit marţi, la Bruxelles, cu preşedintele Consiliului European, Donald Tusk, 
oficialul european vorbind despre rolul statelor central şi est-europene în consolidarea proiectului european. 
În cadrul întrevederii, premierul Viorica Dăncilă a reiterat sprijinul României pentru consolidarea proiectului 
european şi a menţionat interesul ca Programul viitoarei Preşedinţii a Consiliului Uniunii Europene, pe care ţara 
noastră o va deţine în primul semestru al anului 2019, să răspundă aşteptărilor cetăţenilor europeni. 
Într-un comunicat de presă al Guvernului, se arată că şeful executivului a exprimat deschiderea Guvernului român 
de a coopera îndeaproape cu preşedintele Consiliului European în gestionarea dosarelor de pe agendă, precum şi 
pentru organizarea cu succes a Summit-ului European informal de la Sibiu, privind viitorul Europei, care va avea 
loc la 9 mai 2019. 
Sursa citată menţionează că preşedintele Consiliului European, Donald Tusk, a subliniat deschiderea sa de a lucra 
îndeaproape cu România, inclusiv în perioada Preşedinţiei României a Consiliului UE, şi a evidenţiat rolul pe care 
statele central şi est-europene pot să îl joace în consolidarea proiectului european. 
În acest context, premierul Viorica Dăncilă a reiterat susţinerea ţării noastre pentru parcursul european al 
Republicii Moldova şi a pledat pentru continuarea aranjamentului şi sprijinului UE în implementarea procesului de 
reforme circumscris implementării Acordului de Asociere cu UE. 
Totodată, premierul a făcut referire la vizita pe care intenţionează să o efectueze săptămâna viitoare la Chişinău 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Guvernul primeşte indicaţii de la Uniunea Europeană: Ce i s-a transmis premierului Viorica Dăncilă 
Comisarul european pentru politică regională, Corina Creţu, a primit marţi, la Bruxelles, vizita prim-ministrului 
României, Viorica Dăncilă, iar în cadrul întâlnirii Corina Creţu a îndemnat la acordarea unei atenţii sporite 
Programului Operaţional Regional (POR), ce înregistrează cele mai mari întârzieri şi un risc de dezangajare de 
fonduri de până la 831 milioane de euro până la finalul acestui an, se arată într-un comunicat al executivului 
comunitar. Întâlnirea s-a încadrat în contextul discuţiilor aprofundate dintre Comisia Europeană şi autorităţile 
române privind modalităţile de creştere a absorbţiei şi de evitare a dezangajării de fonduri europene, se 
menţionează în comunicatul citat, conform Agerpres. 
Înaltul oficial european a felicitat autorităţile naţionale pentru progresele înregistrate, în particular cu privire la 
desemnarea autorităţilor de gestiune, îndeplinirea condiţionalităţilor şi începerea implementării programelor. 
Comisarul european a agreat cu prim-ministrul român crearea unui grup de lucru pentru simplificare, în vederea 
creşterii ratei de absorbţie a fondurilor europene, se adaugă în comunicat. 
"Sunt încântată de eforturile depuse de doamna prim-ministru, ce indică o preocupare reală din partea 
autorităţilor naţionale privind utilizarea deplină a fondurilor europene. Pentru a beneficia de acelaşi nivel de 
finanţare în anii ce vor urma, România trebuie să arate că poate utiliza în mod eficient şi pe deplin aceste resurse. 
Anul 2018 este de o importanţă crucială pentru viitorul politicii de coeziune. Am încredere că România va accelera 
implementarea şi va susţine propunerea Comisiei pentru o politică de coeziune mai puternică şi mai modernă", a 
declarat înaltul oficial european. 
Comisarul european a îndemnat la acordarea unei atenţii sporite Programului Operaţional Regional (POR), ce 
înregistrează cele mai mari întârzieri şi un risc de dezangajare de fonduri de până la 831 milioane de euro până la 
finalul anului curent. În acest context, Corina Creţu a indicat necesitatea implementării Planului de acţiune pentru 
POR, agreat cu autorităţile din România în august 2017, şi care prevede, printre altele, extinderea finanţării către 
noi domenii de eligibilitate şi creşterea fondurilor disponibile pentru domeniile cu perspective de implementare 
mai bune, simplificarea regulilor privind depunerea şi selecţia proiectelor şi acordarea de asistenţă tehnică din 
partea autorităţilor române pentru beneficiari în pregătirea şi implementarea proiectelor. 
Corina Creţu s-a declarat totodată "foarte îngrijorată de evoluţia proiectelor privind spitalele regionale care au 
fost aprobate în luna iulie 2015". "Din păcate, construcţia celor 3 spitale regionale este unul dintre proiectele care 
înregistrează mari întârzieri. Având în vedere că, aşa cum arată lucrurile în prezent, este puţin probabil ca lucrările 
să înceapă în 2019, autorităţile naţionale trebuie să accelereze demersurile pentru finalizarea studiilor de 
fezabilitate şi începerea implementării cât mai curând posibil. Un proiect de o asemenea anvergură pentru 
România necesită toată atenţia celor implicaţi", a spus comisarul european. 
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Aceasta a fost cea de-a doua întâlnire dintre cei doi înalţi oficiali, de la preluarea mandatului de prim-ministru de 
către Viorica Dăncilă. România beneficiază de o alocare de peste 22 de miliarde de euro în cadrul politicii de 
coeziune, pentru perioada 2014-2020. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 CCR dezbate astăzi sesizările USR la legile Justiţiei privind statutul magistraţilor, organizarea judiciară şi 
organizarea CSM 
Curtea Constituţională dezbate miercuri sesizările USR la legile Justiţiei, acestea fiind depuse în data de 22 
ianuarie şi vizând modificările aduse legilor 303- privind statutul magistraţilor, 304- privind organizarea judiciară şi 
317-privind organizarea CSM. 
Juriştii USR au găsit noi motive de neconstituţionalitate faţă de sesizările deja depuse la CCR de ÎCCJ şi PNL pe 
legile justiţiei. 
De exemplu, anunţau cei de la USR, la data depunerii sesizărilor, ÎCCJ nu a invocat în sesizare motive extrinseci, de 
procedură, ci s-a limitat la atacarea unor articole individuale, în timp ce USR a arătat în sesizare că cele trei 
proiecte de modificare a legilor justiţiei au fost adoptate cu încălcarea principiului bicameralismului şi principiului 
respectării legii, precum şi cu încălcarea ordinii de sesizare a Camerelor Parlamentului. 
De asemenea, juriştii USR au arătat în sesizare că proiectele încalcă obligaţiile rezultate din aderarea României la 
tratatele constitutive ale Uniunii Europene. 
În ceea ce priveşte motivele intrinseci de neconstituţionalitate, USR a contestat în plus faţă de ÎCCJ separarea 
strictă a carierelor judecătorilor şi procurorilor şi diminuarea atribuţiilor plenului CSM în favoarea secţiilor 
separate. 
„Transferul atribuţiilor Consiliului Superior al Magistraturii de la Plen către secţii a fost aspru criticat şi în doctrină, 
considerându-se că această manevră neconstituţională sporeşte posibilitatea ca deciziile să fie influenţate de 
factori externi, provenind din sfera politică”, se arată în sesizarea formulată de Uniunea Salvaţi România. 
Curtea Constituţională s-a pronunţat deja pe cele trei legi, în urma sesizărilor făcute de ICCJ şi PNL. 
În ceea ce priveşte modificările la Legea 303/2004 privind statutul magistraţilor, Curtea Constituţională a 
României a decis că mai multe dispoziţii sunt neconstituţionale şi a cerut redefinirea erorii judiciare şi a relei 
credinţe, dar şi a gravei neglijenţe. 
Legat de modificărilor aduse Legii 304/2004 privind organizarea judiciară, CCR a admis parţial criticile de 
neconstituţionalitate. Curtea a stabilit însă că nu este nicio problemă de neconstituţionalitate legat de înfiinţarea 
unei secţii speciale pentru anchetarea procurorilor şi judecătorilor. 
Curtea Constituţională a admis parţial sesizarea de neconstituţionalitate privind modificarea Legii 317 care vizează 
organizarea CSM. Unul dintre textele declarate neconstituţionale se referă la alegerea preşedintelui CSM, ca 
urmare a faptului că textul de lege contrazicea practic prevederi exprese ale Constituţiei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Iohannis, la o ceremonie a magistraţilor, la Cotroceni: Învestirea, când actul de justiţie e pus la 
îndoială. Întâlnire cu Tudorel Toader şi procurorul general, pentru prima dată după scandalul DNA 
Preşedintele Klaus Iohannis a transmis, marţi, absolvenţilor Institutului Naţional al Magistraturii că învestirea 
acestora are loc într-un moment în care actul de justiţie este pus la îndoială public tocmai de acele persoane care 
sunt chemate să răspundă în faţa legii. 
"Profesia dumneavoastră presupune construirea de caractere morale pentru societatea în care trăim. Prin 
importanţa funcţiei sunteţi şi trebuie să rămâneţi modele de comportament, arătând că valorile în care credeţi şi 
în slujba cărora aţi ales să vă desfăşuraţi activitatea reprezintă, de fapt, un mod de viaţă.Conduita, integritatea şi 
profesionalismul de care veţi da dovadă constituie sursa credibilităţii şi legitimităţii serviciului public al justiţiei. Ca 
Preşedinte al României, ţin să vă spun că v-aţi ales o meserie care, poate mai mult ca oricare alta, este strâns 
legată de parcursul democratic al statului", a transmis preşedintele Klaus Iohannis absolvenţilor Institutului 
Naţional al Magistraturii. 
Şeful statului a acuzat şi persoane cu probleme penale care atacă justiţia. 
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"Învestirea dumneavoastră în funcţie survine într-un moment în care actul de justiţie este pus la îndoială public 
tocmai de acele persoane care sunt chemate să răspundă în faţa legii. Această tentativă nu trebuie să vă 
influenţeze şi nu trebuie să vă abată de la principiile constituţionale ale legalităţii, imparţialităţii şi egalităţii, 
principii care vă guvernează activitatea. Sunteţi în prima linie a apărării principiilor fundamentale pe care se 
consolidează orice stat de drept autentic. (...) În aceste eforturi nu sunteţi singuri. Aşa cum am transmis şi colegilor 
din promoţiile anterioare, reafirm deplina mea susţinere pentru îndeplinirea misiunii dumneavoastră.Alături de noi 
sunt românii, care şi-au arătat susţinerea pentru o justiţie independentă şi dreaptă, pentru o societate în care 
corupţia este combătută şi în care nimeni nu este mai presus de lege, iar drepturile şi libertăţile fundamentale sunt 
garantate şi protejate", a mai spus Iohannis. 
Tânăr magistrat: Deşi există presiuni la independenţa magistraţilor, educaţia ne obligă să nu abdicăm 
Şeful de promoţie al Institutului Naţional al Magistraturii (INM), Alinel Bodnar, a susţinut marţi, la Palatul 
Cotroceni, că deşi uneori există presiuni sau atacuri la independenţa magistraţilor, educaţia profesională îi oblige 
să nu abdice de la principii. 
„Chiar dacă uneori pot exista presiuni sau chiar atacuri la independenţa magistraţilor noi credem că educaţia 
profesională ne obligă să nu abdicăm de la principia”, a spus tânărul magistrat, la ceremonia primirii magistraţilor 
absolvenţi ai Institutului Naţional al Magistraturii. 
Acesta a precizat că apărarea independenţei justiţiei presupune şi obligaţia magistraţilor de a se asigura că orice 
propunere legislativă este în interesul tuturor cetăţenilor şi că nu devine o piedică în calea îndeplinirii obligaţiei de 
a apăra drepturile şi libertăţile fundamentale ale cetăţenilor. 
„Dorinţa principală a generaţiei noastre este aceea ca independenţa magistraţilor să fie protejată atât teoretic, 
cât şi practic, atât prin intermediul legislaţiei, cât şi prin intermediul declaraţiilor publice ale persoanelor care se 
consideră formatori de opinie sau care ocupă o funcţie de demnitate publică. Apărarea independenţei justiţiei, 
atunci când discutăm despre ea, noi trebuie să avem în vedere că aceasta trebuie raportată atât la cetăţeni, cât şi 
la magistraţi, dar şi la celelalte puteri ale statului”, a spus Bodnar. 
Tânărul magistrat a adăugat că generaţia sa îşi propune să îşi asume cu maximă responsabilitate sarcina de a 
contribui la apărare ordinii statului de drept, a supremaţiei legii şi a înfăptuirii actului de justiţie. 
„Pentru a realiza această sarcină este nevoie, este esenţial ca şi reprezentanţii celorlalte puteri în stat să trasmită 
semnale de încredere şi de susţinere către autoritatea judecătorească. Aceste semnale reprezintă, în opinia 
noastră, o reală confirmare a susţinerii independenţei justiţiei, iar noi ne dorim o colaborare loială, serioasă şi 
transparentă cu celelalte puteri ale statului”, a susţinut Bodnar. 
Klaus Iohannis s-a întâlnit, la Palatul Cotroceni, cu ministrul Justiţiei Tudorel Toader, cu prilejul ceremoniei primirii 
magistraţilor absolvenţi ai Institutului Naţional al Magistraturii, aceasta fiind prima întâlnire dintre cei doi, după 
scandalul DNA. La eveniment a participat şi procurorul general.  
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a precizat, luni, pentru agenţia de presă MEDIAFAX, că va fi prezent marţi, la 
ceremonia primirii magistraţilor absolvenţi ai Institutului Naţional al Magistraturii (INM), organizată la Palatul 
Cotroceni. 
Săptămâna trecută, şeful statului a afirmat că va avea o discuţie cu ministrul Justiţiei. 
„Cu domnul ministru al Justiţiei voi avea în zilele următoare o discuţie. Dacă va fi nevoie voi avea o discuţie şi cu 
doamna Kovesi. Şi dacă tot va mai fi nevoie este posibil să avem o discuţie şi în trei”, a spus Iohannis. 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat că nu i s-a părut că se fac presiuni politice asupra ministrului Justiţiei, 
Todorel Toader, în ceea ce priveşte analiza activităţii DNA, afirmând că Tudorel Toader este "un profesionist 
reunit" şi va avea o poziţie "fundamentată juridic". 
„(...) Nu mi s-a părut că se fac presiuni asupra ministrului Justiţiei. (...) Este un profesionist renumit şi cu siguranţă 
poziţia cu care va ieşi, atunci când va ieşi, va fi una fundamentată juridic”, a declarat preşedintele Klaus Iohannis, 
solicitat să precizeze dacă este de părere că analiza activităţii DNA va fi făcută fără presiuni politice. 
Ca urmare a semnării decretelor de numire în funcţia de judecător sau procuror a candidaţilor care au promovat 
examenul de capacitate organizat în perioada 30 iunie - 13 noiembrie 2107, şeful statului va primi la Palatul 
Cotroceni tânăra generaţie de magistraţi, la ora 15:00. La eveniment va participa şi procurorul general Augustin 
Lazăr. 
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Totodată, la festivitate, Consiliul Superior al Magistraturii va fi reprezentat de doamna judecător Simona Camelia 
Marcu, în calitate de preşedinte. 
Vor participa la festivitate, de asemenea, doamna judecător Andrea Annamaria Chiş, domnul judecător Mihai 
Bogdan Mateescu, doamna procuror Tatiana Toader, domnul procuror Nicolae Solomon şi domnul Victor Alistar, 
în calitate de membri ai Consiliului Superior al Magistraturii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tudorel Toader, despre întrevederea cu Klaus Iohannis: Am vorbit despre statul de drept. Nu a participat o 
altă persoană la discuţii 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a precizat, pentru agenţia de presă MEDIAFAX, că a discutat cu preşedintele 
Klaus Iohannis despre statul de drept, la întrevederea avută marţi. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a precizat că subiectul întrevederii de marţi cu şeful statului a fost statul de 
drept, precizând de asemenea că nu a participat o altă persoană la discuţii. 
Solicitat să spună ce conţinea dosarul cu care a mers marţi la evenimentul de la Palatul Cotroceni, Tudorel Toader 
a transmis că în acel dosar nu avea raportul referitor la Direcţia Naţională Anticorupţie (DNA). 
Întrevederea cu preşedintele Klaus Iohannis a avut loc cu două zile înainte ca ministrul Justiţiei să prezinte 
raportul privind activitatea managerială la DNA. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tăriceanu, după audierea din Comisia SRI: Dacă şefa DNA se crede mai presus de lege, nu pot accepta/ Am 
avut telefonul ascultat în 2012 şi 2014. Au existat şi alţi beneficiari în afara DNA? 
Preşedintele Senatului Călin Popescu Tăriceanu a fost audiat marţi, timp de două ore, în comisia de control SRI, la 
final declarând că audierea sa poate fi un exemplu pentru alte persoane publice care nu răspund invitaţiilor 
comisiilor parlamentare, cum ar fi Laura Codruţa Kovesi. 
"Am fost invitat să fiu audiat şi consider că nimeni nu e mai presus de lege. Este obligaţia mea de cetăţean să mă 
prezint, indiferent de funcţia pe care o am şi fac aluzie directă la persoanele care au refuzat să se prezinte în faţa 
comisiilor parlamenare. Daca şefa DNA crede că este mai presus de lege, denotă un comportament pe care nu pot 
să-l accept. Toţi trebuie să ne comportăm în acelaşi fel", a declarat marţi Călin Popescu Tăriceanu. 
Laura Codruţa Kovesi a refuzat de patru ori să se prezinte în faţa Comisiei de anchetă care viza alegerile 
prezidenţiale din 2009. 
Şeful Senatului a fost audiat, marţi, timp de două ore, în Comisia de Control SRI, după ce a acuzat, în mai multe 
ieşiri publice, existenţa unui stat paralel, al unui sistem care ghidează din umbră şi încearcă să acapareze toate 
instituţiile statului. 
Audierile în lanţ au pornit după ce Daniel Dragomir, fost colonel SRI, a făcut dezvăluiri în faţa membrilor comisiei 
despre modul în care a acţionat Serviciul Român de Informaţii. El a vorbit despre "culoarele" din presă şi justiţie, 
adică practici prin care SRI ar fi influenţat dosarele penale, în timp ce se baza pe o anumită susţinere în media. 
La acea vreme, Dragomir a prezentat şi o listă cu 65 de nume, printre care 11 jurnalişti, 15 politicieni, 12 persoane 
din Justiţie, care ar putea să confirme declaraţiile sale. 
Tăriceanu a vorbit despre "câmpul tactic" în Comisia SRI 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, a vorbit marţi, în Comisia SRI, despre câmpul tactic şi Binomul 
SRI-DNA, susţinând că Serviciul de Informaţii trebuie să revină la menirea sa, care nu este aceea de supraveghere 
a populaţiei. 
"Situaţia pe care România o traversează, încă, în legătură cu funcţionarea instituţiilor de forţă. Nu ne sunt străine 
îngrijorările în legătură cu Binomul SRI-DNA, a fos unul dintre subiectele discutate. Cred că a existat o perioadă în 
care aceste derapaje grave, cum erau protocoalele secrete SRI-DNA, extinderea câmpului tactic până în instanţă, 
sunt lucruri inacceptabile, într-o ţară democratică ce pune mai presus de orice cetăţeanul", a declarat Călin 
Popescu Tăriceanu, după audierea din Comisia SRI. 
Acesta a mai declarat că a văzut o schimbare de atitudine de la preluarea conducerii SRI de către Eduard Hellvig 
"Salut deciziile luate de acesta, care sunt în conformitate cu revenirea (n.r. Serviciului) la misiunea sa esenţială, nu 
supravegherea cetăţenilor şi transformarea serviciului în poliţie judiciară", a mai spus Tăriceanu. 
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Am avut telefonul ascultat în 2012 şi 2014. Au existat şi alţi beneficiari în afara DNA? 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, a declarat, marţi, că DNA i-a comunicat că nu au existat procese 
verbale de redare, după ce telefonul i-a fost pus sub ascultare în anul 2014, afirmând că există riscul să existe şi 
alţi beneficiari ai mandatului de ascultare în afară de DNA. 
„Da. Comisia nu este în măsură să dea răspunsul. Comisia va face demersurile pe care le consideră necesare 
pentru a afla amănunte. Nu numai în 2014 am avut telefonul sub ascultare, în perioada campaniei electorale 
pentru alegerile prezidenţiale, l-am avut pus sub ascultare şi în 2012 când au fost campaniile electorale şi 
referendumul pentru suspendarea preşedintelui de atunci. Şi nu ştiu dacă nu am şi astăzi telefonul pus sub 
ascultare”, a declarat preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, întrebat dacă a solicitat informaţii Comisiei 
pentru controlul SRI cu privire la baza legală a mandatului de ascultare care a fost emis pe numele său în 
campania electorală din anul 2014. 
Călin Popescu Tăriceanu a precizat că în anul 2012 a fost ascultat în dosarul în care ulterior s-a disjuns acuzaţia şi 
acţiunea împotriva sa de mărturie mincinoasă. 
Preşedintele Senatului a afirmat că DNA i-a comunicat, la cerere, că nu au existat informaţii relevante în legătură 
cu dosarul în care au fost făcute cercetări. 
„Am cerut, în urma comunicării pe care mi-a făcut-o DNA, că am monitorizat cu atenţie timp de 4 luni în anul 
2014, am cerut procesele verbale de redare a acestor convorbiri. Am primit comunicarea pe 18 ianuarie şi am 
cerut imediat legal procele verbale de redare şi am primit un răspuns de la DNA că nu există procese verbale de 
redare.Patru luni de zile am fost ascultat cu grijă şi nu numai ascultat că mandatul iniţial prevedea şi localizare şi 
fotografiere ca în final să nu existe procese verbale de redare”, a precizat Tăriceanu. 
Preşedintele Senatului se întreabă dacă nu cumva au existat alţi beneficiari în afara de DNA în ceea ce priveşte 
informaţiile pe care SRI le-a obţinut în cazul său în anul 2014. 
„Ca să vă explic ce înseamnă lucrul acesta, că nu au găsit nimic relevant în legătură cu dosarul în care au făcut 
cercetări în ceea ce mă priveşte. Eu îmi pun întrebarea în 2014 eram înscris în cursa electorală, eram candidat la 
alegerile prezdenţiale, nu există cumva riscul ca aceste informaţii să fi avut alţi beneficiari, în afară de DNA care să 
spunem era beneficiarul legal? Au existat alţi beneficiari în afară de DNA în legătură cu aceste informaţii pe care 
le-a obţinut SRI la vremea respectivă? (...) asta este una dinter problemele pe care le-am ridicat”, a spus 
preşedintele Senatului. 
Călin Popescu Tăriceanu a afirmat că nu numai politicienii au fost interceptaţi. 
„Este normal să existe o astfel de intruziune în viaţa privată? nu este vorba numai despre politicieni când 
discutăm despre 300.000 de cetăţeni. Politicienii reprezintă probabil nici 1%, restul sunt cetăţeni care nu au nicio 
legătură cu politica”, a spus Tăriceanu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 ULTIMA ORĂ: Parlamentul a votat înfiinţarea Comisiei de anchetă pentru SPP. Opoziţia anunţă atac la CCR 
Camera Deputaţilor şi Senatul au vota marţi, în şedinţă comună, proiectul de Hotărâre privind constituirea 
Comisiei parlamentare de anchetă pentru verificarea activității Directorului Serviciului de Protecție și Pază, 
Pahonțu Lucian-Silvan și a modului în care este posibil ca acesta să fi implicat instituția în activități care exced 
cadrului legal de funcționare. 
Au fost 225 de voturi pentru şi 106 împotrivă. Preşedintele Comisiei va fi senatorul PSD Liviu Brăiloiu. 
PNL a anunţat că va ataca la CCR decizia de înfiinţare a comisiei. Anterior, parlamentarii liberali au solicitat marţi 
scoaterea de pe ordinea de zi a plenului comun a hotărârii cu privire la înfiinţarea Comisiei de anchetă cu privire la 
activitatea directorului Serviciului de Protecţie şi Pază Lucian Pahonţu, iar plenul a decis prin vot să respingă 
solicitarea liberalilor. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Vicepreşedinte ANAF: Nu avem o definiție a evaziunii fiscale 
ANAF luptă contra evaziunii fiscale, dar nu ştie care e inamicul său. Vicepreşedintele Fiscului, Daniel Tudor, a 
declarat la un eveniment public că este nevoie de modificarea legii evaziunii fiscale, însă nu neapărat pentru 
modificări de conţinut, ci pentru a explica clar şi pe înţelesul tuturor ce înseamnă această sintagmă. 
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„Am făcut o inițiativă prin care ne propunem să modificăm vestita Lege a evaziunii fiscale, în primul rând să avem 
o definiție a evaziunii fiscale, a faptelor, pentru că nu avem una în momentul de față. Mulți spun că nu e nevoie de 
definiție, pentru că ai Codul penal. Evaziunea fiscală, din punctul nostru de vedere, îmbracă niște forme de 
manifestare complexe și vaste și este greu de demonstrat”, a spus Tudor. 
„În acest moment, legislația pe ceea ce înseamnă combaterea fraudei și a evaziunii fiscale este insuficientă cu 
nevoia de combatere, asta pe lângă faptul că nu avem acces la un volum de informații de natură să nu ne încurce 
nici pe noi, nici pe contribuabili. Este o constatare care rezultă din actele de control”, a adăugat el. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 ANAF face lumină în scandalul formularului unic: 'Va fi o surpriză plăcută şi pentru noi şi pentru contribuabili' 
Persoanele fizice vor avea un singur formular de completat şi sperăm ca acesta să fie inteligent, iar în formula 
actuală va fi o surpriză plăcută, a declarat, marţi, vicepreşedintele Agenţiei Naţionale de Administrare Fiscală 
(ANAF) Daniel Tudor, într-o conferinţă organizată de PwC România. 
"În legătură cu noua propunere care va fi făcută pe formularul unic pentru persoanele fizice: încercam să îl creăm 
într-o manieră facilă pentru contribuabili. Sperăm să fie un formular inteligent. Nu ştiu dacă vom reuşi tehnic să 
avem o aplicaţie aşa cum ne-o dorim. În formula actuală va fi o surpriză plăcută şi pentru noi şi pentru 
contribuabili", a spus Tudor. 
Potrivit acestuia, Fiscul îşi doreşte să fie partener în relaţia cu contribuabilii. 
"Ne dorim să fim parteneri. Va fi un singur formular destinat persoanelor fizice pentru a fi mai facil. Este o 
propunere pe care am înaintat-o colegilor de la minister. Noi sperăm să reuşim", a explicat oficialul ANAF, 
conform Agerpres. 
La rândul său, secretarul de stat în Ministerul Finanţelor Publice Oana Iacob a dat asigurări, în aceeaşi conferinţă, 
că autorităţile vor prezenta un proiect privind Declaraţia 600 până pe 15 aprilie, în acest moment avându-se în 
vedere simplificarea sistemului de declarare şi plată. 
"Se află în lucru un mecanism care are în vedere o simplificare a sistemului de declarare şi plată a contribuţiilor 
sociale obligatorii datorate de persoanele fizice. După finalizarea mecanismului, se va ieşi cu noul proiect pentru a 
face obiectul dezbaterii publice. Dezbaterea publică va fi iniţiată după definitivarea coordonatelor. Suntem în 
discuţii cu ANAF, CNAS şi, după finalizarea acestor dezbateri, vom discuta şi cu categoriile de persoane fizice. Până 
pe 15 aprilie se va finaliza", a spus Iacob. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Veşti bune pentru români: Plafonarea dobânzilor la credite, adoptată în comisiile din Senat 
Comisiile juridică, economică şi de buget-finanţe din Senat a adoptat o serie de amendamente la legea plafonării 
dobânzilor. Cu 17 voturi pentru, comisiile au admis amendamentele senatorului PNL Daniel Zamfir. 
"Mă bucur foarte tare că azi am intrat în Europa din punctul de vedere al plafonării dobânzilor. Eram una dintre 
puținele țări europene care nu aveam această prevedere. Astăzi am votat că se plafonează dobânzile la creditele 
imobilitare în sensul că dobânda maximă nu poate fi mai 2,5 ori dobânda legală. Am preluat o prevedere care 
există în Spania. Având în vedere că dobânda legală anunţată de BNR este de 2,25%, dobânda maximă care poate 
fi percepută de bănci este de 5,62%. Am stabilit un plafon maxim şi pentru creditele de consum. Dobânda maximă 
să fie de 18%. Am luat ca reprer dobânda pe care statul român o percepe debitorilor atunci când sunt în situaţia 
de a fi deposedaţi de bunuri",  declarat Zamfir. 
Proiectul de lege urmează să fie supus votului în plenul Senatului, după care ajunge în Camera Deputaţilor, 
cameră decizională în acest caz. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Detaliile congresului extraordinar al PSD - pe agenda şedinţei Biroului Permanent Naţional 
Data şi detaliile congresului extraordinar al PSD din luna martie sunt principalul punct al agendei Biroului 
Permanent Naţional al PSD, care se reuneşte miercuri la Palatul Parlamentului. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat la finalul şedinţei Comitetului Executiv Naţional care a avut loc 
săptămâna trecută că un congres extraordinar al partidului va fi organizat pe 10 sau pe 17 martie. 
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"Despre congres, 10 sau 17 martie, urmând ca în zilele viitoare să identificăm în care din cele două date găsim o 
locaţie unde să putem să facem un congres serios. (...) S-a discutat şi despre eventualitatea organizării unor 
alegeri pentru vicepreşedinţi. Eu le-am spus că voi fi de acord doar în situaţia în care modificăm structura Biroului 
Permanent Naţional şi competenţele şi modul de alegere pentru vicepreşedinţi", a declarat Liviu Dragnea. 
 
El a adăugat că la acest congres va cere şi un vot de reconfirmare a sa în funcţia de preşedinte al partidului, iar 
colegii pot face şi alte propuneri pentru ordinea de zi. 
 
Vicepremierul Paul Stănescu, preşedinte al PSD Olt, a declarat vineri, la Slatina, că nu va candida pentru vreo 
funcţie în cadrul congresului extraordinar al partidului. 
 
"La congres, chiar dacă vor fi alegeri, nu ştiu, la vicepreşedinţi - în Comitetul Executiv viitor se vor lua deciziile - nu 
voi candida la nicio funcţie", a spus Paul Stănescu. 
 
Întrebat dacă ar putea avea loc schimbări la nivel de vicepreşedinţi şi dacă preşedintele executiv al PSD, Niculae 
Bădălău, va rămâne în această funcţie, Stănescu a afirmat că vicepreşedinţii au fost aleşi la congres şi nu crede că 
cineva va demisiona.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Liviu Dragnea, discuţii cu ambasadorul SUA despre nemulţumirea pe care o are în privinţa parteneriatului cu 
SUA. Liderul PSD: Dacă ar fi deschis subiectul Justiţie, aş fi refuzat 
Preşedintele Camerei Deputaţilor Liviu Dragnea a declarat marţi, legat de întâlnirea cu Hans Klemm, ambasadorul 
SUA, că a discutat despre Parteneriatul Strategic, iar dacă ar fi deschis subiectul Justiţie, ar fi refuzat acest dialog. 
"Dacă ar fi deschis acest subiect (n.r.: Justiţie), aş fi refuzat să discut. Bănuiesc că vă referiţi la discuţia despre 
DNA. Atâta timp cât eu sau instituţia nu e pe lanţul decizional, nu aveam de ce să am această discuţie", a declarat 
Liviu Dragnea. 
Liderul PSD Liviu Dragnea a precizat, marţi, că este în continuare nemulţumit de componenta economică a 
parteneriatului strategic cu SUA, el apreciind că aceasta este foarte puţin dezvoltată faţă de componentele 
militară şi de securitate. 
 
Întrebat ce a discutat marţi cu ambasadorul SUA, Hans Klemm, Dragnea a răspuns:„Am discutat despre 
dezvoltarea componentei economice a parteneriatului strategic pentru că eu sunt în continuare nemulţumit de 
faptul că în cadrul acestui parteneriat strategic cu SUA - foarte important pentru România, vital pentru România - 
este dezvoltată în ultimul an foarte bine componenta militară şi de securitate naţională - ceea ce este foarte bine 
pentru noi - dar este foarte puţin dezvoltată componenta economică”. 

 
El a subliniat faptul că, din păcate, în cadrul acestui parteneriat, România nu a câştigat din punct de vedere 
economic atât cât ar fi putut să câştige. 
„Sunt alte ţări care au câştigat mai mult - componenta investiţională din partea unor companii americane. Asta a 
fost principala temă de discuţie”, a subliniat Dragnea. 
El a arătat că a discutat cu ambasadorul american şi despre situaţia din cadrul NATO şi despre discuţiile care au 
avut loc la Munchen, la întâlnirea NATO, precum şi despre angajamentul României de a dezvolta parteneriatul pe 
industria de apărare, subliniind dorinţa „fermă” ca în cadrul acestei cooperări industria de apărare din România să 
se dezvolte. 
Întrebat dacă sunt companii americane care s-au arătat interesate să vină în România, Dragnea a spus că a avut o 
întâlnire cu un vicepreşedinte de la Universal Studios care şi-a exprimat dorinţa de a începe să facă producţii 
cinematografice în România. 
„Pentru noi ar fi un avantaj foarte mare din punct de vedere financiar şi nu numai. I-am spus că din partea noastră 
e o deschidere totală pentru asta. L-am asigurat că voi avea o discuţie cu primul-ministru şi cu ministrul Culturii, 
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urmând ca undeva în două-trei săptămâni să vină o echipă din partea dumnealor ca să aibă nişte discuţii aplicate 
cu Executivul şi nu numai. Pentru noi ar fi un lucru foarte bun. Am discutat şi subiectul ăsta cu domnul ambasador 
Klemm şi dumnealui a avut o discuţie în această dimineaţă cu acel vicepreşedinte”, a spus Dragnea. 
Preşedintele Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea a discutat marţi cu ambasadorul SUA, Hans Klemm, despre 
întărirea Parteneriatul Strategic, se arată într-un comunicat transmis de Camera Deputaţilor, fără a se preciza 
dacă o altă temă a fost situaţia din justiţie. 
Discuţiile au avut loc cu două zile înainte ca ministrul Justiţiei Tudorel Toader să prezinte raportul privind 
activitatea managerială la DNA. 
"Întâlnirea a avut loc pe fondul unei dinamici pozitive a relaţiilor bilaterale, în domeniile politico-militar şi de 
securitate, România fiind prima ţară membră NATO care a alocat 2% din PIB pentru apărare. Preşedintele Camerei 
Deputaţilor a subliniat că Parteneriatul Strategic cu SUA reprezintă pilonul politicii externe şi de securitate a 
României. Ţara noastră a avut cea mai mare creştere economică din Europa, continuând, în acelaşi timp, să fie un 
generator de securitate şi stabilitate, în special în regiunea noastră", se arată într-un comunicat de presă transmis 
de Camera Deputaţilor. 
În acest sens, discuţiile dintre cei doi oficiali s-au axat pe identificarea oportunităţilor de întărire a Parteneriatul 
Strategic între România şi SUA în toate domeniile, "partea română subliniind importanţa amplificării şi dezvoltării 
dimensiunii economice, în special în domenii cheie precum energie, IT şi securitate cibernetică, ştiinţă şi cercetare", 
mai transmite sursa citată. 
Comunicatul de presă nu menţionează însă dacă cei doi oficiali au discutat şi despre legile Justiţei şi situaţia de la 
conducerea DNA. 
Liviu Dragnea şi ambasadorul SUA Hans Klemm s-au întâlnit, marţi dimineaţa, la biroul preşedintelui Camerei 
Deputaţilor, discuţiile având loc cu două zile înainte ca ministrul Justiţiei Tudorel Toader să prezinte raportul 
privind activitatea managerială la DNA. 
La plecare, Hans Klemm nu a făcut vreo declaraţie de presă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Deputaţii PSD-ALDE au votat împotriva audierii lui Liviu Dragnea în Comisia de Apărare din Camera 
Deputaţilor 
Comisia de Apărare din Camera Deputaţilor a respins marţi, cu opt voturi “pentru” şi 11 voturi "împotrivă” 
propunerea de audiere a preşedintelui Camerei Deputaţilor, Liviu Dragnea, în legătură cu acuzaţiile aduse la 
adresa SPP, relatează News.ro. 
Deputaţii PSD-ALDE au votat împotriva audierii lui Dragnea, în timp ce deputaţii PNL şi USR au votat "pentru". Şi 
Comisia de apărare din Senat a respins pe 13 februarie propunerea ca Liviu Dragnea să fie audiat în legătură cu 
afirmaţiile aduse la adresa SPP. 
Înfiinţarea Comisiei de anchetă privind Serviciul de Protecţie şi Pază (SPP) va fi decisă, marţi, în şedinţa comună a 
Camerei Deputaţilor şi Senatului, iar potrivit proiectului de înfiinţare a Comisiei, aceasta va fi condusă de un 
membru PSD, un vicepreşedinte PNL şi un secretar de la ALDE. 
Plenul reunit este programat de la ora 14.00. 
"Se constituie Comisia parlamentară de anchetă a Senatului şi Camerei Deputaţilor pentru verificarea activităţii 
Directorului Serviciului de Protecţie şi Pază, domnul Pahonţu Lucian-Silvan şi a modului în care este posibil ca 
acesta să fi implicat instituţia în activităţi care exced cadrului legal de funcţionare", este hotărârea care va fi spusă 
votului. 
(Sursa: news.ro) 
 

 "Revoluția fiscală" duce la disponibilizări. IMM-urile spun că vor renunța la unii angajați din cauza creșterii 
costurilor 
Antreprenorii mici și mijlocii trag un semnal de alarmă. Revoluția fiscală a guvernului îi obligă să concedieze 
angajați din cauză că le-au crescut costurile. Alții spun că vor crește prețurile ca să nu iasă în pierdere. Cele mai 
vulnerabile sunt microîntreprinderile, care riscă să se închidă 
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Majorarea salariului minim la 1900 de lei, transferul contribuţiilor şi plata de către angajatorii privaţi a unei părti 
din CAS-ul angajatilor part time înseamnă costuri în plus pentru companii. Un studiu realizat în rândul IMM-urilor 
arată că 80% dintre antreprenori spun că au dificultăţi din aceste cauze. 
Antreprenorii se plâng că a crescut birocraţia. 
Și antreprenorii debutanți au ajuns într-o situație critică: 30 de mii dintre ei au pierdut scutirea de la plata CAS 
timp de 3 ani pentru patru dintre angajați. 
Studiul făcut de Consiliul Național pentru IMM-uri la începutul lunii februarie în rândul a 1800 de antreprenori 
mai arată că două treimi dintre ei spun că au crescut salariile brute ale angajaților după transferul contribuțiilor 
sociale. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 CNAIR: Experți în sănătatea muncii plătiți ilegal cu 2.200 de euro lunar 
Compania Națională de Administrare a Infrastructurii Rutiere din România (CNAIR) a plătit ilegal experți externi 
în securitate și sănătatea muncii de 2.200 euro pe lună, deși contractul în cadrul căruia aceștia au fost plătiți nu 
includea astfel de servicii. 
Paguba totală se cifrează la 26.000 de euro și a fost înregistrată în contractul semnat de CNAIR cu firma Louis 
Berger Group Inc. pentru consultanțță la lucrările de reabilitate a 10 poduri din zona Dobrogea. Proiectul fost 
finanțat printr-un împrumut BERD în sumă de 145 milioane euro, alți 70 de milioane de euro fiind contribuția 
bugetului de stat. 
Problema sesizată de Curtea de Conturi este că o astfel de activitate, anume expertiză în securitatea muncii nici 
nu fusese soliciutată de CNAIR. Cu toate acestea, fără a crâcni, compania de stat a dat banii. Plățile au fost făcute 
”în condițiile în care în Anexa C la Contractul de consultanță și în Caietul de sarcini, această funcție nu a fost 
inclusă/solicitată”. Plățile au fost efectuate în perioada februarie 2011-februarie 2012. 
Neregulile nu s-au oprit aici. Compania a efectuat plăți de 9.8 milioane euro peste limita fondurilor aprobate. ”Au 
fost efectuate angajamente legale în sumă de 9,8 milioane euro, peste limita fondurilor aprobate pentru 
realizarea obiectivului de investiții „Reabilitarea a 10 poduri importante/strategice în județul Constanța”. Deși 
achizițiile și atribuirea contractelor au fost realizate având la bază „no objection”-ul băncii finanțatoare, acestea 
au fost efectuate fără a se ține cont de existența fondurilor alocate prin bugetul proiectului. Au fost efectuate 
plăți fără respectarea obligației de a angaja și utiliza bugetul proiectului numai în limita prevederilor și 
destinațiilor aprobate (0,3 milioane euro), în condițiile în care pentru serviciile de consultanță Partea B-1, conform 
prevederilor Acordului de împrumut și Acordului de împrumut subsidiar, nu au fost alocate fonduri aferente 
contribuției locale (5,8 milioane euro), în condițiile în care pentru lucrările privind reabilitarea celor 10 poduri 
dobrogene nu au fost suplimentate fondurile aferente contribuției locale”, spune Curtea de Conturi. 
Pentru recuperarea prejudiciului CC a stabilit 14 măsuri însă CNAIR a pus în practică doar două măsuri. Alte șase 
măsuri au fost puse doar parțial în practică iar restul au fost ignorate. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Primăria Capitalei, despre bugetul pe 2018: Subvenţiile pentru RADET şi RATB nu scad 
Primăria Capitalei cataloghează drept "falsă şi tendenţioasă" afirmaţia liberalului Cristian Buşoi, conform căreia 
proiectul de buget pentru acest an prevede scăderi ale subvenţiilor pentru RADET şi RATB, precizând că este 
vorba despre subvenţia pentru primele 9 luni ale anului. 
"Precizăm că este vorba de o informaţie falsă, tendenţioasă, un tertip politic menit atât să inducă panică în rândul 
cititorilor, cât şi să prejudicieze imaginea Primăriei Capitalei şi a primarului general, pentru că, în realitate, aceste 
subvenţii nu scad, ci este vorba despre subvenţia pentru primele nouă luni ale anului", se arată într-un comunicat 
de presă al Primăriei Capitalei, remis marţi seară MEDIAFAX. 
PMB reiterează ideea potrivit căreia bugetul pe anul 2018 al instituţiei reflectă priorităţile actualei administraţii, 
respectiv faptul că peste 100 de milioane de euro sunt alocate investiţiilor în sănătate, iar peste 231 milioane de 
euro domeniului infrastructură şi siguranţa rutieră. 
"În ceea ce priveşte sumele alocate unor proiecte majore de infrastructură, cărora li s-au alocat sume mai mici, 
este vorba despre un alt subiect fals, prin care se doreşte inducerea în eroare a opiniei publice, mai ales că 
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Municipalitatea a comunicat public, în repetate rânduri, că orice proiect nou se realizează în etape. De aceea nu 
se pot aloca de la început toate sumele necesare pentru realizarea unui obiectiv de investiţii, pentru că acest lucru 
înseamnă blocarea unor sume importante de bani. Proiectele se realizează etapizat, după studiile de fezabilitate 
urmând aprobarea în CGMB a indicatorilor tehnico-economici, licitaţiile şi în final semnarea contractelor de 
execuţie. În concluzie, 'sumele mici' la care se face referire sunt alocate de fapt pentru realizarea primei etape de 
realizare ale proiectelor, respectiv studiile de fezabilitate", potrivit sursei citate. 
La afirmaţia potrivit căreia bugetul Capitalei ar fi "o fantezie, o promisiune fără cap şi coadă, care pleacă de 
niciunde şi nu duce Bucureştiul nicăieri", Primăria Capitalei precizează că luni s-a finalizat procedura de licitaţie 
pentru achiziţionarea a 400 de autobuze noi, reprezentând primul mare proiect din Planul de Mobilitate Urbană. 
De asemenea, alte măsuri vizate de municipalitate sunt: o nouă licitaţie pentru achiziţia a încă 400 de autobuze 
Euro 6, achiziţia a 100 de tramvaie, 100 de troleibuze, 100 de autobuze electrice şi 100 de autobuze cu gaz natural 
comprimat, construcţia de parcări de tip Park & Ride la intrările în oraş, dar şi demarcarea culoarelor dedicate 
pentru liniile de tramvai şi autobuz. 
Referitor la termoficare, Primăria Capitalei transmite că actuala administraţie a elaborat Strategia de alimentare 
cu energie termică a consumatorilor din municipiul Bucureşti, iar pe parcursul anului 2017 a fost elaborat primul 
draft al Studiului de fezabilitate privind reabilitarea sistemului de alimentare cu energie termică în regim 
centralizat al Municipiului Bucureşti. Această documentaţie a fost dezbătută şi analizată atât la nivelul autorităţii 
de management POIM din cadrul MDRAP, cât şi de către experţii JASPERS ai Comisiei Europene. 
"Având în vedere că sistemul de termoficare este format din 890 km de conducte de termoficare alcătuind 
circuitul primar, din care doar 174 km au fost reabilitaţi în ultimii 15 ani şi pentru că investiţiile finanţate prin 
POIM vor acoperi 200 km de conducte din reţeaua primară, reabilitarea/ modernizarea diferenţei de 716 km 
conducte de reţea primară va fi finanţată atât din surse de finanţare de tip împrumut acordat de instituţii 
financiare internaţionale (BEI, BERD, BM, etc.), cât şi din bugetul Consiliului General al Primăriei Municipiului 
Bucureşti", potrivit sursei citate. 
Totodată, în ultima perioadă, conform informaţiilor transmise de operatorul serviciului public de alimentare cu 
energie termică Primăriei Capitalei, procentul de avarii înregistrat a crescut constant, identificându-se 63,24 km 
conducte de reţea primară care trebuie reabilitate în regim de urgenţă. 
"Ţinând cont de faptul că procedurile de accesare a fondurilor europene nerambursabile necesită un timp mai 
îndelungat, această porţiune de conducte de reţea primară se va reabilita printr-un program finanţat din bugetul 
Consiliului General al Municipiului Bucureşti, lucrările urmând a fi realizate de Compania Municipală Energetică 
Bucureşti. În această situaţie termenele de derulare a procedurilor de achiziţii, până la încheierea contractului de 
lucrări, vor fi mult diminuate", mai arată PMB. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sorina Pintea, despre epidemia de rujeolă: A produs îngrijorare; voi discuta cu directorul regional OMS 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat marţi la Digi 24 că epidemia de rujeolă a produs îngrijorare şi că va 
continua discuţiile cu directorul regional al Organizaţiei Mondiale a Sănătăţii în această seară. 
 
"Eu în seara aceasta continui discuţiile cu doamna Jakab, directoarea regională din cadrul OMS (n.r. - Jakab 
Zsuzsanna), tocmai pe această temă. Sunt în Muntenegru la o întâlnire cu dânsa, pentru că acest lucru a produs 
îngrijorare în rândul oficialilor şi este nevoie să luăm măsuri urgente", a afirmat Pintea. 
 
Întrebată a cui este vina, demnitarul a răspuns: "Eu spun că este vina noastră, a tuturor, pentru că nu am fost în 
stare să comunicăm ceea ce trebuia comunicat". 
 
Numărul total de cazuri confirmate cu rujeolă în România raportate până la data de 16 februarie este de 10.836, 
din care 38 de decese. În săptămâna 12-16 februarie au fost raportate încă 87 de cazuri nou confirmate în nouă 
judeţe şi în municipiul Bucureşti. 
 
Potrivit specialiştilor, rujeola (pojarul) este o boală infecţioasă care adesea duce la complicaţii. 
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"Din patru persoane care fac rujeolă una are nevoie de spitalizare. Pentru unul din 1.000 de bolnavi de rujeolă, 
boala este mortală. Vaccinul împotriva rujeolei protejează copiii împotriva acestei boli. În România nouă din 10 
părinţi îşi vaccinează copiii", potrivit INSP.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Noi reguli pentru Poliţia Rutieră. Unde pot fi amplasate şi cum vor fi folosite radarele pe drumurile din 
România 
Comisia juridică a Senatului a dat raport favorabil, marţi, iniţiativei legislative prin care se propune ca radarele să 
se instaleze exclusiv pe autovehiculele care prezintă înscrisuri şi însemnele distinctive ale poliţiei rutiere. 
Propunerea legislativă pentru modificarea şi completarea art.109 din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului 
nr.195/2002 privind circulaţia pe drumurile publice este iniţiată de parlamentari PNL, printre care senatorul Alina 
Gorghiu şi deputaţii Raluca Turcan şi Florin Roman. 
„Atât prin cadrul normativ (Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 195/2002 privind circulaţia pe drumurile 
publice), cât şi prin atitudinea şi comportamentul lucrătorilor poliţiei rutiere nu se acordă niciun fel de atenţie 
prevenţiei apariţiei evenimentelor rutiere nedorite şi din dorinţa de a acorda lucrătorului de poliţie demnitatea şi 
respectului cuvenit ca reprezentant al legii, propunem următoarele modificări ale Ordonanţei de urgenţă a 
Guvernului nr. 195/2002 privind circulaţia pe drumurile publice: constatarea contravenţiilor şi aplicare 
sancţiunilor să se facă direct de către poliţistul rutier, respectiv poliţistul de frontieră, care sunt obligaţi să poarte 
uniforme cu înscrisuri şi însemne distinctive”, se arată în expunerea de motive. 
De asemenea, potrivit documentului citat, dispozitivele fixe sau mobile destinate măsurii vitezei se vor instala 
exclusiv pe autovehicule care prezintă înscrisuri şi însemnele distinctive ale poliţiei rutiere. Mai mult, dispozitivele 
mobile (tip pistol) destinate măsurării vitezei se vor utiliza la o distanţă maximă de 10 metri de autovehiculele 
care prezintă înscrisurile şi însemnele distinctive ale poliţiei rutiere. 
„Aceste modificări au scopul principal de a readuce Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 195/2002 privind 
circulaţia pe drumurile publice la scopul său iniţial – prevenţia accidentelor şi dobândirea unui comportament 
responsabil al conducătorului auto. În forma sa acutală şi aşa cum este ea interpretată şi aplicată, OUG nr. 
195/2002 este o ordonanţă orientată doar către aplicarea de sancţiuni şiatât. Ori, aplicarea de sancţiuni trebuie să 
fie ultima modalitate în modelarea comportamentului conducătorului auto. O lege poate avea obiectiv 
fundamental aplicarea de sancţiuni”, explică iniţiatorii. 
Aceştia dau ca exemplu amplasarea unei machete care imită o autospecială cu radar, pe DN 17, în Comuna Poiana 
Stampei, datorită căreia, după amplasare, nu s-a mai înregistrat nici un accident rutier cu victime, deşi porţiunea 
de drum este cunoscută la nivel judeţean pentru multiple accidente soldate cu decese. 
În cazul acestui proiect, Senatul este prima Cameră sesizată. 
(Sursa: gandul.info) 
 

 Descoperire explozivă făcută de Curtea de Conturi: Ce plăți ILEGALE a efectuat autoritatea condusă acum de 
Grindeanu 
Autoritatea Naţională pentru Administrare şi Reglementare în Comunicaţii (ANCOM) a efectuat, în perioada 2014 
- 2016, plăţi ilegale sub formă de premii 'pentru realizări deosebite în activitate', în valoare totală estimată de 
1,508 milioane lei, fără ca acestea să fie prevăzute în contractele colective de muncă, se menţionează în Raportul 
Curţii de Conturi pe anul 2016. 
Potrivit sursei citate, din suma totală raportată ca plată ilegală, 1,230 milioane de lei au fost reprezentate de sume 
brute, iar 278.000 lei contribuţii ale angajatorului. 
'Toate aceste premii nu au fost prevăzute în contractele colective de muncă încheiate de entitate', notează Curtea 
de Conturi, potrivit Agerpres. 
Tot în perioada 2014 - 2016, ANCOM a efectuat plăţi nelegale în sumă de 1,967 milioane lei - sume nete plus 
contribuţii şi impozite aferente, ce reprezintă compensaţii băneşti acordate în baza contractelor colective de 
muncă, respectiv: diferenţe între salariul de bază individual avut şi indemnizaţia pentru creşterea copilului până la 
împlinirea vârstei de un an, respectiv doi ani, pe o perioadă de un an din durata concediului pentru creşterea 
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copilului, precum şi diferenţe între salariul de bază individual şi indemnizaţia legală acordată pe durata 
concediului de maternitate. 
De asemenea, în intervalul 2012 - 2016, Autoritatea nu a realizat venituri din tariful de monitorizare, estimate la 
suma de 324,842 milioane lei, ce reprezintă, conform OUG nr. 22/2009, sursă de finanţare a activităţii, tariful de 
monitorizare fiind perceput pentru activitatea de supraveghere şi control în domeniul comunicaţiilor electronice 
şi al serviciilor poştale, desfăşurată de entitate, prin aplicarea formulei de calcul prevăzute în legislaţia privind 
comunicaţiile electronice. 
La nivelul anului 2016, arbitrul pieţei telecom a contractat servicii de consultanţă pentru verificarea situaţiei 
privind costurile, veniturile şi capitalul angajat aferente furnizării serviciilor din sfera serviciului universal, ce stau 
la baza cererii de compensare a costului net al furnizării serviciului universal aferent anului 2015 şi servicii de 
consultanţă suport pentru decizia de compensare a costului net (suma şi modalităţile de compensare), cu toate că 
entitatea dispunea de cadrul legal şi organizatoric necesar realizării acestor activităţi, precizează Curtea de 
Conturi. 
Conform Raportului de control, la data de 31 decembrie 2016, ANCOM a înregistrat un excedent în sumă de 
777,143 milioane lei, rezultat din reportarea succesivă a excedentelor înregistrate în anii precedenţi. 
ANCOM este instituţia care protejează interesele utilizatorilor de comunicaţii din România, prin promovarea 
concurenţei pe piaţa de comunicaţii, administrarea resurselor limitate, încurajarea investiţiilor eficiente în 
infrastructură şi a inovaţiei. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Curtea de Conturi: Finanțele ar trebui să verifice ONG pentru 2% primiți 
Curtea de Conturi recomandă Ministerului Finanțelor Publice să inițieze un proiect de act normativ prin care 
organele de specialitate din cadrul ministerului să capete prerogativa de a verifica modul în care ONG-urile 
utilizează banii pe care îi primesc prin redirecționarea de către contribuabili a unei părți din sumele datorate 
bugetului de stat ca impozit pe profit sau venit. 
Instituția arată că a identificat lipsa unor reglementări referitoare la competențele de verificare, de către 
Ministerul Finanțelor Publice (MFP), a modului de utilizare de către fundații și asociații nonprofit a sumelor 
primite din impozitul pe profit și din impozitul pe venit, potrivit Profit.ro. 
"La nivelul anului 2016 au fost direcționate sume importante din impozitul pe profit și pe venit, venituri ale 
bugetului de stat, prin sponsorizare, valoarea totală a acestora fiind de 1.060.503,2 mii lei (1,06 miliarde lei – n.r.), 
către fundații și asociații nonprofit, fără a exista certitudinea utilizării în scopurile asumate de entitățile 
beneficiare", se arată în raportul public al Curții de Conturi pe anul 2016. Potrivit Registrului Național ONG, în 
România sunt peste 100.000 de organizații nonguvernamentale. 
(Sursa: profit.ro) 
 

 Marea Neagră va asigura cel puțin jumătate din consumul anual de gaze 
ExxonMobil şi OMV Petrom vor extrage 6 miliarde de metri cubi de gaze pe an din blocul Neptun din Marea 
Neagră, din 2020-2021, iar România va produce în total 18-20 de miliarde de metri cubi de gaze, dacă vor fi 
dezvoltate toate proiectele din Marea Neagră.  
În prezent, în România se extrag circa 11 miliarde de metri cubi de gaze pe an, iar consumul naţional este tot în 
jurul acestei valori, a afirmat marți , Sorin Gal, director general în cadrul Agenţiei Naţionale pentru Resurse 
Minerale (ANRM), potrivit Agerpres. 
 
"Exxon ar trebui ca în noiembrie 2018 să-şi exprime intenţia de a trece la faza de dezvoltare a proiectului. Ei au 
făcut şi fac în continuare foarte multe operaţiuni iniţiale de a intra în faza de dezvoltare, au căutat furnizori pentru 
serviciile şi instalaţiile pe care vor să le construiască şi au încercat să găsească în România parteneri pentru acest 
lucru. A fost destul de greu şi cu rezultate foarte slabe, să spun aşa, pentru că nu mai există industrie-suport în 
România care să poată oferi servicii la nivelul celui solicitat de Exxon", a spus Gal, în cadrul conferinţei ZF Power 
Summit. 
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Reprezentantul ANRM a arătat că studiul pentru evaluarea resurselor şi rezervelor din blocul Neptun este spre 
finalizare şi probabil că în acest an va fi prezentat spre aprobare Agenţiei pentru Resurse Minerale. 
"Ei sunt foarte motivaţi şi am avut mai multe întâlniri, inclusiv cu managerul de proiect care este acelaşi cu cel 
care se ocupă de Golful Mexic, deci Marea Neagră seamănă cu Golful Mexic ca adâncimi şi metodă de exploatare. 
Probabil că undeva în 2020-2021 ei vor începe să producă gaze din Marea Neagră, iar potenţialul lor este de 6 
miliarde de metri cubi pe an", a adăugat directorul ANRM. 
OMV Petrom şi americanii de la ExxonMobil au finalizat cu succes a doua campanie de foraj în perimetrul Neptun 
din Marea Neagră, unde cele două companii au investit în total 1,5 miliarde de euro, din 2008 până în prezent. 
Primele estimări arată că în perimetrul Neptun ar putea fi între 42 şi 84 de miliarde de metri cubi de gaze. 
Petrom produce deja din Marea Neagră un miliard de metri cubi de gaze pe an. O altă companie, Black Sea Oil and 
Gas, care a concesionat perimetrele Midia şi Pelican din Marea Neagră, va începe producţia la mijlocul anului 
viitor. 
"Compania este deja în faza de a finaliza proiectul instalaţiei de suprafaţă. Ei au făcut o asociere cu cei de la BERD 
pentru a avea o finanţare suplimentară. Undeva la mijlocul anului 2019-2020 vor începe să producă în jur de un 
miliard de metri cubi pe an", a completat Gal. 
Un al treilea proiect important din Marea Neagră, unde este implicat şi Romgaz, este perimetrul Trident, unde 
există o descoperire, dar care până în acest moment nu a fost declarată comercială. Aici producţia ar putea începe 
la o diferenţă de un an-doi faţă de perimetrul Neptun. 
Astfel că România va ajunge la o producţie de gaze de 18-20 de miliarde de metri cubi până în 2025, dacă va 
începe producţia în toate aceste perimetre din Marea Neagră, a concluzionat Gal.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Primari din Republica Moldova care au adoptat declaraţii de unire: România să ne considere primării 
româneşti  
Câţiva dintre primarii din Republica Moldova care au adoptat declaraţii de unire cu România au fost invitaţi, marţi, 
în Parlament, unul dintre ei cerând autorităţilor de la Bucureşti să considere aceste primării ca fiind româneşti. 
”Suntem alături de un grup de primari din Republica Moldova. Aceşti primari fac parte dintr-un grup de 36 de 
primari din Republica Moldova, cel de-al doilea stat românesc, care au votat declaraţii de unire cu România la 
început de 2018, un lucru extrem de important mai ales în acest an, când marcăm Centenarul”, a spus deputatul 
PMP Constantin Codreanu. 
Cleopatra Cobzac, primarul comunei Codreanca, raionul Străşeni, a afirmat că iniţiativa de adoptare a declaraţiei 
de unire au avut-o localnicii comunei. 
”În primul rând vreau să zic <Bună ziua şi bine v-am găsit, fraţii mei de peste Prut!>. La data de 9 februarie 
comuna Codreanca, pe care o reprezint, a declarat deschis şi a semnat declaraţia de unire. S-a întâmplat, fraţii 
mei, ceea ce trebuia să se întâmple dintotdeauna”, a spus Cobzac. 
Un alt primar, Petru Frunze, din comuna Puhoi, Ialoveni, a afirmat că aceste declaraţii de unire sunt ”din suflet”. 
 
”Noi dorim să ne întregim neamul nostru românesc şi este un motiv şi pentru alte localităţi din Basarabia să facă 
acest pas, un pas foarte important pentru ca cei din Basarabia să simtă valorile româneşti, dar şi valorile Uniunii 
Europene. Vreau să menţionez că am avut posibilitatea să înţelegem modul de dezvoltare al României şi vrem ca 
acest aspect să fie implementat şi în Republica Moldova, dar, cu părere de rău, prin intermediul actualei guvernări 
e imposibil să dezvoltăm Republica Moldova şi avem mari speranţe de la România să ne considere pe noi, cei care 
am votat declaraţii de unire, că suntem primării româneşti şi să beneficiem de tot ceea ce beneficiază autorităţile 
locale din România”, a mai spus Frunze. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 NATO lansează un al doilea proiect în domeniul apărării cibernetice în Republica Moldova 
NATO şi Repblica Moldova au lansat un proiect multianual de susţinere a eforturlor forţelor armate moldovene în 
vederea dezvoltării şi îmbunătăţirii capacităţilor lor în domeniul apărării cibernetice, pentru a putea face faţă unor 
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ameninţări cibernetice sofisticate şi emergente ce pot afecta securitatea reţelelor de informaţii militare, anunţă 
Alianţa, scrie news.ro. 
Proiectul a fost lansat în cadrul Programului NATO Ştiinţă în Serviciul Păcii şi Securităţii (SPS), în urmă cu o 
săptămână, precizează Alianţa pe site. 
”Noi sperăm ca, în urma proiectului, Ministerul Apărării să fie într-o poziţie mai bună în abordarea unei serii largi 
de provocări în domeniul apărării cibernetice”, a declarat Jamie Shea, subsecretar general adjunct însărcinat cu 
Divizia provocărilor emergenete în domeniul securităţii. 
El şi-a exprimat speranţa ca proiectul să contribuie la ”activităţi de formare şi cercetare în domeniul apărării 
cibernetice pentru personalul forţelor armate şi instituţiile relevate în domeniul securităţii din (Republica) 
Moldova şi poate chiar la extinderea lui la alte instituţii publice”. 
Unul dintre principalele obiective ale proiectului este înfiinţarea unei Capacităţi de răspuns la incidente 
cibernetice în cadrul forţelor armate moldovene şi o infrastructură de susţinere a apărării cibernetice. 
”Astăzi am făcut încă un pas în consolidarea cooperării practice între NATO şi Republica Moldova, prin lansarea 
proiectului. Înţiinţarea unei Capacităţi de răspuns la incidente cibernetice va consoloda capacităţile cibernetice ale 
Ministerului Apărării şi va fi totodată benefică aliaţilor NATO şi ţărilor partenere”, a declarat Radu Burduja, 
secretar general la ministerul moldovean. 
Acest proiect reuneşte experţi moldoveni în domeniul apărării cibernetice şi din cadrul Agenţiei NATO pentru 
Comunicaţii şi Informaţii, cu sediul la Bruxelles. 
Este vorba despre al treilea proiect SPS lansat în cadrul Iniţiativei în vederea construirii capacităţilor apărării şi 
conexe securităţii, destinate Republicii Moldova. Şi celellate două sunt în domeniul apărării cibernetice, ca acesta. 
În cadrul unui proiect anterior, finalizat în 2016, s-a inaugurat un laborator de apărare cibernetică la Universitatea 
Tehnică din Republica Moldova, care serveşte ca centru de cercetare şi formare a funcţionarilor publici moldoveni 
şi al tinerilor cercetători şi studenţi de la universitate. 
Al treilea proiect susţine Chişinăul în implementarea rezoluţiei numărul 1325 a Consiliului de Securitate al ONU cu 
privire la femei, pace şi securitate prin elaborarea unui Plan Naţional de Acţiune. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 UE ameninţă cu acţiuni de retorsiune dacă Administraţia Trump impune măsuri protecţioniste 
Uniunea Europeană poate adopta rapid măsuri de retorsiune vizând produse exportate de Statele Unite în cazul în 
care Administraţia Donald Trump va decide taxe vamale pentru oţel şi aluminiu, afirmă surse citate de agenţia 
DPA şi de publicaţia Frankfurter Allgemeine Zeitung (FAZ). 
Administraţia Donald Trump analizează de câteva luni posibilitatea impunerii unor taxe vamale suplimentare la 
importurile de oţel şi aluminiu, situaţie care deranjează Uniunea Europeană şi numeroase ţări, inclusiv China. 
Bruxellesul a reiterat marţi seară că Uniunea Europeană poate reacţiona simetric. "Suntem pregătiţi să acţionăm 
rapid şi adecvat dacă exporturile noastre sunt afectate de restricţiile impuse de SUA. Am semnalat deja în mod 
clar Administraţiei SUA, la cel mai înalt nivel, că măsurile care ar afecta industria UE ar genera îngrijorări 
profunde", a declarat un purtător de cuvânt al lui Jean-Claude Juncker, preşedintele Comisiei Europene. 
Conform unor surse citate de agenţia de presă DPA şi de publicaţia Frankfurter Allgemeine Zeitung (FAZ), 
Bruxellesul a alcătuit deja o listă a produselor americane care vor fi vizate de restricţii. Pe listă figurează produse 
de genul sucurilor de portocale din California, roşii şi cartofi, precum şi motociclete Harley-Davidson şi whisky 
american. 
Jean-Claude Juncker, preşedintele Comisiei Europene, a avertizat Washingtonul în 2017 că un "război comercial" 
între Uniunea Europeană şi Statele Unite ar fi în dezavantajul ambelor părţi. "Chiar vor americanii să ajungă la 
război comercial cu Europa? Un război comercial ar fi dăunător atât intereselor Europei, cât şi intereselor Statelor 
Unite", afirma Jean-Claude Juncker, în martie 2017, într-un interviu acordat revistei germane Bild. Juncker a atras 
atenţia că Uniunea Europeană tratează cu seriozitate tonul protecţionist al lui Donald Trump şi se pregăteşte 
pentru orice situaţie în relaţiile comerciale bilaterale. Ulterior, în vara anului 2017, Juncker atrăgea atenţia că 
"sloganul «America pe primul loc» nu poate însemna faptul că interesele Europei sunt pe ultimul loc", subliniind 
că Bruxellesul "poate reacţiona adecvat în doar câteva zile". 
(Sursa: Mediafax) 
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 Numărul imigranţilor ilegali care au ajuns în UE a fost la cel mai scăzut nivel în 2017 
Uniunea Europeană a înregistrat în 2017 cel mai mic număr de imigranţi ilegali de la declanşarea crizei migraţiei, 
acum patru ani, potrivit datelor prezentate marţi de către Agenţia Europeană pentru Poliţia de Frontieră şi Garda 
de Coastă (Frontex), relatează site-ul agenţiei Xinhua. 
"Numărul total anual de 204.700 de imigranţi reprezintă o scădere semnificativă comparativ cu ultimii ani, dar nu 
este vorba încă de o revenire la situaţia dinainte de 2014", se arată în raportul Frontex. 
În 2016, 511.000 de imigranţi ilegali au ajuns în UE, în timp ce în 2015 a fost vorba despre 1,8 milioane de 
persoane. 
Această scădere a fost observată în mod special pe ruta migratoare din estul Mării Mediterane, care face legătura 
între Turcia şi Grecia, şi pe ruta centrală mediteraneană, care realizează conexiunea între Libia şi Italia. 
În 2017, UE a ajuns la un acord cu guvernul Libiei pentru a stopa fluxul de imigranţi din această ţară, pe fondul 
unei înţelegeri mai cuprinzătoare cu Turcia încheiată în 2016 şi care a redus drastic numărul de persoane care 
încearcă să ajungă în Grecia. 
Totuşi, numărul de imigranţi ilegali care au folosit ruta prin Mediterana de Vest - între Africa de Nord şi Spania - s-
a dublat comparativ cu 2016, ajungând la un nivel record de peste 23.000. 
"Problemele interne din Maroc, principala ţară de tranzit pentru imigranţii care se îndreaptă spre Spania, au creat 
o deschidere pentru mai multe plecări în special de pe coasta de vest a Marocului. Începând cu al doilea trimestru 
al anului 2017, au fost utilizate bărci de mare capacitate pentru a transporta un număr însemnat de imigranţi. 
Cetăţenii africani au reprezentat aproape două treimi dintre imigranţii ilegali care au sosit pe ţărmurile UE", se 
arată în raportul Frontex. 
Frontex ajută statele membre ale UE şi ţările asociate la spaţiul Schengen să îşi gestioneze frontierele externe. De 
asemenea, contribuie la armonizarea controalelor la frontieră pe teritoriul Uniunii Europene. Agenţia facilitează 
cooperarea între autorităţile de frontieră din fiecare ţară a UE, oferind asistenţă tehnică şi expertiză. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Ucrainei a promulgat legea privind reintegrarea regiunii Donbas | Reprezentantul Rusiei la OSCE 
condamnă decizia 
Preşedintele ucrainean Petro Poroşenko a promulgat, marţi, legea privind reintegrarea regiunii Donbas, în 
condiţiile în care regimurile separatiste din estul Ucrainei au proclamat un nou stat pe teritoriile care includ 
oraşele Doneţk şi Lugansk, relatează site-ul agenţiei Tass. 
"Această lege consolidează în mod substanţial baza legală pentru utilizarea forţelor armate ucrainene şi a altor 
organe de drept pentru apărarea statului nostru. În acelaşi timp, legea stabileşte norme pentru protecţia 
drepturilor şi a libertăţilor civile. Nici spiritul, nici litera acestei legi nu contravin acordurilor de la Minsk, aşa cum 
unii doresc să prezinte. Ucraina respectă necondiţionat şi va continua să respecte angajamentele sale 
internaţionale", a spus Poroşenko. 
Preşedintele Ucrainei le-a ordonat comandanţilor din cadrul armatei să vină cu soluţii pentru a schimba cât mai 
rapid cadrul operaţiunii militare din Donbas, ca urmare a intrării în vigoare a legii. Poroşenko a discutat cu 
ministrul Apărării, Stepan Poltorak, şi cu şeful Statului Major General, Viktor Mujenko. 
La 18 ianuarie, Rada Supremă a Ucrainei a adoptat legea privind reintegrarea regiunii Donbas, care cataloghează 
"autoproclamatele republici Doneţk şi Lugansk" drept "teritorii ocupate", fiind introdusă noţiunea de "agresiune a 
Rusiei". 
Ministerul rus de Externe a transmis că legea este percepută ca "o pregătire pentru un nou război". Diplomaţia de 
la Moscova apreciază că preşedintele ucrainean Petro Poroşenko "primeşte puteri aproape dictatoriale pentru a 
suprima disidenţa şi nemulţumirea", iar politica Kievului pentru soluţionarea situaţiei din regiunea Donbas este 
"utilizarea forţei". 
La 18 iulie 2017, regimurile separatiste din estul Ucrainei au proclamat un nou stat pe teritoriile pe care le 
controlează şi care includ oraşele Doneţk şi Lugansk. Uniunea Europeană a impus sancţiuni Rusiei după anexarea 
regiunii ucrainene Crimeea de către Moscova în anul 2014, regimul de sancţiuni fiind înăsprit ca urmare a 
implicării ruse în conflictul separatist din estul Ucrainei. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Conflictul militar din regiunile Doneţk şi Lugansk, între serviciile de securitate ucrainene şi insurgenţi separatişti 
proruşi, a izbucnit în 2014, după înlăturarea Administraţiei proruse de la Kiev, şi s-a soldat până în prezent cu 
aproximativ 10.000 de morţi. Acordul de la Minsk, care prevede încetarea ostilităţilor, a fost încălcat în mod 
frecvent. 
Reprezentantul Rusiei la OSCE condamnă promulgarea legii privind reintegrarea regiunii Donbas 
Preşedintele ucrainean Petro Poroşenko a confirmat, prin promulgarea legii privind reintegrarea regiunii Donbas, 
că regimul de la Kiev alege să rezolve conflictul prin forţă, a declarat miercuri reprezentantul permanent al Rusiei 
la OSCE, Aleksandr Lukaşevici, relatează site-ul agenţiei Sputnik. 
"Semnarea de către Petro Poroşenko a legii privind <reintegrarea> regiunii Donbas reprezintă continuarea logică a 
politicii Kievului de escaladare a conflictului din sud-estul Ucrainei. Prin semnarea acestei legi, preşedintele 
Poroşenko a confirmat orientarea Kievului către soluţionarea conflictului ucrainean intern prin intermediul forţei. 
Legea privind <reintegrarea> regiunii Donbas contrazice spiritul şi litera <Pachetului de Măsuri> de la Minsk, 
aprobat prin Rezoluţia 2202 a Consiliului de Securitate al ONU, şi confirmă sprijinul oferit de statul ucrainean 
pentru crimele comise de UAF [Forţele Armate Ucrainene] şi naţionaliştii radicali", a spus Lukaşevici. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Parlamentul Ungariei şi-a exprimat solidaritatea cu Polonia în privinţa conflictului cu UE 
Parlamentul Ungariei a adoptat, marţi, o rezoluţie prin care îşi exprimă solidaritatea cu Polonia în privinţa deciziei 
Comisiei Europene de a declanşa procedurile de sancţionare a Poloniei, relatează agenţia MTI. 
Potrivit rezoluţiei, invocarea Articolului 7 al Tratatului UE în cazul Poloniei este "inacceptabilă", iar "Articolul 7 nu 
ar trebui folosit pentru o persecutare politică". Parlamentul ungar se angajează să nu susţină nicio propunere 
europeană care ar afecta suveranitatea Poloniei. 
Totodată, legislativul de la Budapesta consideră că declanşarea procedurii de sancţionare a Poloniei este "un 
precedent periculos" în care Comisia Europeană şi-a depăşit autoritatea ca "protector al acordurilor aşa cum este 
subliniat în documentele de înfiinţare a comunităţii". 
Partidul de guvernământ din Polonia, Lege şi Justiţie (PiS), a salutat rezoluţia Parlamentului ungar, adăugând că 
această decizie garantează că Uniunea Europeană nu va putea să impună sancţiuni asupra Poloniei. 
La 20 decembrie 2017, Comisia Europeană a propus Consiliului Uniunii Europene să adopte o decizie în virtutea 
Articolului 7 al Tratatului UE, care prevede posibilitatea suspendării drepturilor de vot ale Poloniei, din cauza 
situaţiei sistemului judiciar polonez. 
Experţii Comisiei Europene afirmă că noile măsuri legislative din Polonia subminează independenţa justiţiei, 
oferindu-i ministrului Justiţiei dreptul de a numi şi de a destitui judecători ai instanţelor superioare. Bruxellesul 
denunţă şi reformele privind funcţionarea Tribunalului Constituţional din Polonia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Siria și Turcia sunt la un pas de RĂZBOI: Forțele siriene au intrat în Afrin, enclava kurdă, atacată de armata 
turcă 
Forţele guvernului sirian au intrat în enclava kurdă Afrin şi există astfel riscul de ciocniri cu armata turcă, scrie 
BBC. 
Acţiunea vine la o zi după ce agenţia de ştiri de stat a Siriei a anunţat că „Forţele Populare” vor fi trimise la Afrin 
pentru a contracara „atacurile regimului turc”, scrie news.ro. 
Turcia precum şi rebelii pro-Turcia se luptă de o lună cu miliţiile kurde din Afrin. Ankara a avertizat forţele siriene 
să nu intervină în favoarea kurzilor. 
Imaginile de la televiziunea de stat siriană au arătat forţe paramilitare guvernamentale care se pregăteau să intre 
în Afrin marţi. 
Încă nu este clar câţi soldaţi au ajuns în regiune sau unde se vor desfăşura. 
(Sursa: news.ro) 
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